



**THE DUCKS UNLIMITED CANADA
DAY ACT (COMMEMORATION OF
DAYS, WEEKS AND MONTHS ACT
AMENDED)**

**LOI SUR LA JOURNÉE DE
CANARDS ILLIMITÉS CANADA
(MODIFICATION DE LA LOI SUR
LES JOURNÉES, LES SEMAINES
ET LES MOIS COMMÉMORATIFS)**

STATUTES OF MANITOBA 2023

LOIS DU MANITOBA 2023

Chapter 47

Chapitre 47

Bill 244
5th Session, 42nd Legislature

Assented to May 30, 2023

Projet de loi 244
5^e session, 42^e législature

Date de sanction : 30 mai 2023

EXPLANATORY NOTE

This note is a reader's aid and is not part of the law.

This Act amends *The Commemoration of Days, Weeks and Months Act*. March 17 of each year is proclaimed as Ducks Unlimited Canada Day.

NOTE EXPLICATIVE

La note qui suit constitue une aide à la lecture et ne fait pas partie de la loi.

La présente loi modifie la *Loi sur les journées, les semaines et les mois commémoratifs*. Le 17 mars est proclamé « Journée de Canards Illimités Canada ».

CHAPTER 47

THE DUCKS UNLIMITED CANADA DAY ACT (COMMEMORATION OF DAYS, WEEKS AND MONTHS ACT AMENDED)

(Assented to May 30, 2023)

HIS MAJESTY, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of Manitoba, enacts as follows:

C.C.S.M. c. C150.5 amended

1 The Commemoration of Days, Weeks and Months Act is amended by this Act.

2 The following is added after Schedule 3:

SCHEDULE 3.1

DUCKS UNLIMITED CANADA DAY

WHEREAS Ducks Unlimited Canada was founded in Manitoba in 1938 by conservationists and hunters to address the decline in waterfowl populations caused by the loss of habitat;

CHAPITRE 47

LOI SUR LA JOURNÉE DE CANARDS ILLIMITÉS CANADA (MODIFICATION DE LA LOI SUR LES JOURNÉES, LES SEMAINES ET LES MOIS COMMÉMORATIFS)

(Date de sanction : 30 mai 2023)

SA MAJESTÉ, sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative du Manitoba, édicte :

Modification du c. C150.5 de la C.P.L.M.

1 La présente loi modifie la Loi sur les journées, les semaines et les mois commémoratifs.

2 Il est ajouté, après l'annexe 3, ce qui suit :

ANNEXE 3.1

JOURNÉE DE CANARDS ILLIMITÉS CANADA

Attendu :

que l'organisme Canards Illimités Canada a été fondé au Manitoba en 1938 par des conservationnistes et des chasseurs pour remédier au déclin des populations de sauvagine causé par la perte d'habitat;

AND WHEREAS the first head office of Ducks Unlimited Canada was in Winnipeg and its first wetland restoration project was at Big Grass Marsh near Plumas;

AND WHEREAS Ducks Unlimited Canada has pursued many prominent conservation projects in Manitoba, including the preservation of important waterfowl breeding grounds in the prairie pothole region west of Neepawa;

AND WHEREAS Ducks Unlimited Canada has partnered with landowners to make farms and ranches more sustainable;

AND WHEREAS Ducks Unlimited Canada has partnered with Indigenous groups to incorporate traditional knowledge and practices into wetland and grassland conservation projects;

AND WHEREAS the national headquarters of Ducks Unlimited Canada has been located at Oak Hammock Marsh near Stonewall since 1993;

AND WHEREAS Ducks Unlimited Canada Day gives Manitobans an opportunity to recognize and celebrate the role of Ducks Unlimited Canada in conserving, restoring and managing wetlands and grasslands for the benefit of waterfowl and other wildlife and its connection with Manitoba;

THEREFORE the following is proclaimed throughout Manitoba:

Ducks Unlimited Canada Day

1 In each year, March 17 is to be known as Ducks Unlimited Canada Day.

Coming into force

3 *This Act comes into force on the day it receives royal assent.*

que son premier siège social était sis à Winnipeg et que son premier projet de restauration des milieux humides visait le marais Big Grass situé près de Plumas;

qu'il a réalisé de nombreux projets de conservation majeurs au Manitoba, notamment la préservation d'importants sites de reproduction de la sauvagine dans la région des fondrières des Prairies située à l'ouest de Neepawa;

qu'il a établi des partenariats avec des propriétaires fonciers afin de rendre les fermes et les ranchs plus durables;

qu'il a établi des partenariats avec des groupes autochtones afin d'intégrer les connaissances et les pratiques traditionnelles dans les projets de conservation des terres humides et de la prairie;

que son siège social national est situé depuis 1993 au marais Oak Hammock, près de Stonewall;

que la Journée de Canards Illimités Canada donnera aux Manitobains l'occasion de reconnaître et de souligner le lien qui unit l'organisme au Manitoba et le rôle qu'il joue dans la conservation, la restauration et la gestion des terres humides et de la prairie pour la sauvagine et les autres animaux sauvages,

il est proclamé ce qui suit dans toute la province :

Journée de Canards Illimités Canada

1 Le 17 mars est désigné chaque année « Journée de Canards Illimités Canada ».

Entrée en vigueur

3 *La présente loi entre en vigueur le jour de sa sanction.*